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Protokół nr XXXVI/21 

z sesji Rady Miejskiej w Morawicy 

z dnia 10 czerwca 2021 r. 

W posiedzeniu udział wzięli: radni Rady Miejskiej w Morawicy (lista obecności  

w załączeniu do protokołu), Burmistrz Miasta i Gminy Morawica Pan Marian Buras, Zastępca 

Burmistrza Pan Marcin Dziewięcki, Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Morawicy Pani Justyna Cesarz-Soja, Sołtys sołectwa Zbrza Pan Michał 

Szewczyk. 

XXXVI sesja Rady Miejskiej w Morawicy odbyła się w trybie nadzwyczajnym,  

w Samorządowym Centrum Kultury i Biblioteka w Morawicy (ul. Spacerowa 7). 

PORZĄDEK POSIEDZENIA SESJI: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Morawicy. 

3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Morawica o wykonaniu uchwał podjętych 

na poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Morawicy. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr V/30/19 Rady 

Miejskiej w Morawicy z dnia 29 stycznia 2019 r. w sprawie szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, 

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwalniania od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  określenia wzoru wniosku o przyznanie 

dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa 

domowego. 

6. Sprawy różne. 

7. Zakończenie obrad. 

PRZEBIEG POSIEDZENIA SESJI: 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Morawicy Pan Bartosz Kruk dokonał otwarcia XXXVI 

sesji Rady Miejskiej w Morawicy i przywitał wszystkich obecnych. Następnie poprosił  

o sprawdzenie kworum. Przewodniczący Rady stwierdził, że XXXVI sesja Rady Miejskiej  

w Morawicy jest prawomocna, ponieważ bierze w niej udział 12 radnych. 

 

Obecni: 

1. Leszek Cygan 

2. Tomasz Domagała 

3. Alicja Jamorska-Kurek 

4. Sebastian Król 

5. Bartosz Kruk 

6. Paweł Pajączkowski 

7. Dorota Pietrzyk 

8. Piotr Polewczak 

9. Krzysztof Strąk 

10. Damian Woźniak 
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11. Ryszard Znój 

12. Robert Żołądek 

Nieobecni: 

1. Wiesław Frankowicz 

2. Marcin Piecyk 

3. Łukasz Wojda 

Ad. 2 
Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali protokół z poprzedniej sesji Rady 

Miejskiej w Morawicy drogą mailową celem zapoznania z nim. Nie było pytań do protokołu. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Morawicy. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian Król, Bartosz Kruk, 

Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, Damian Woźniak, 

Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (3) 

Wiesław Frankowicz, Marcin Piecyk, Łukasz Wojda 

 

Protokół został przyjęty. Za głosowało 12 radnych. 

 

Ad. 3 
Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Morawica o wykonaniu uchwał podjętych na 

poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Morawicy. Burmistrz Miasta i Gminy w Morawicy 

odczytał sprawozdanie. Sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 

 

Ad. 4 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr V/30/19 Rady Miejskiej  

w Morawicy z dnia 29 stycznia 2019 r. w sprawie szczegółowych warunków przyznawania  

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwalniania od opłat, jak również 

trybu ich pobierania. Przewodniczący Rady poprosił Panią Kierownik MGOPS w Morawicy  

o zreferowanie projektu uchwały. 

Pani Justyna Cesarz-Soja Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Morawicy przedstawiła przygotowany projekt uchwały, zaproponowane zmiany  

w dotychczasowej uchwale. Ponadto ze względu na przeoczenie Pani Kierownik poprosiła, 

aby w niezbędnych opłatach związanych z bieżącym utrzymaniem mieszkania, do tego 

katalogu dodać również opłatę za odpady komunalne 

 

W dyskusji wzięli udział: 
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Radny Robert Żołądek – czy znamy łączny koszt usług opiekuńczych i usług 

specjalistycznych za rok poprzedni, czy jest tendencja wzrostu wydatków i o ile ta podwyżka 

obciąży budżet w roku 2021? 

Pani Justyna Cesarz-Soja – wyjaśniła, że usługi zlecone to usługi specjalistyczne świadczone 

dla osób z zaburzeniami psychicznymi, które są w pełni finansowane z budżetu państwa  

i kwota za nie wyniosła 121 770,00 zł. Natomiast jeżeli chodzi o usługi własne pokrywane  

z budżetu gminy jest to kwota ok. 550 000,00 zł. W tej chwili trudno mi jest powiedzieć o ile 

wzrosną w 2021 roku wydatki budżetu. Możemy zauważyć, że w stosunku do poprzednich lat 

jest coraz większe zapotrzebowanie na tego typu usługi. 

 

Na tym zakończono dyskusję. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały z dokonaną poprawką. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr V/30/19 Rady Miejskiej  

w Morawicy z dnia 29 stycznia 2019 r. w sprawie szczegółowych warunków przyznawania  

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwalniania od opłat, jak również 

trybu ich pobierania. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian Król, Bartosz Kruk, 

Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, Damian Woźniak, 

Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (3) 

Wiesław Frankowicz, Marcin Piecyk, Łukasz Wojda 

Uchwała nr XXXVI/342/21 w sprawie zmiany uchwały Nr V/30/19 Rady Miejskiej  

w Morawicy z dnia 29 stycznia 2019 r. w sprawie szczegółowych warunków przyznawania  

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwalniania od opłat, jak również 

trybu ich pobierania została podjęta. Za głosowało 12 radnych. Uchwała w załączeniu do 

protokołu. 

 

Ad. 5 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego. 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Kierownik MGOPS w Morawicy  

o zreferowanie projektu uchwały. 
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Pani Justyna Cesarz-Soja Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Morawicy przedstawiła przygotowany projekt uchwały i wyjaśniła celowość jego podjęcia, 

w związku z nowelizacją ustawy o dodatkach mieszkaniowych.  

Nie podjęto dyskusji nad projektem uchwały. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian Król, Bartosz Kruk, 

Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, Damian Woźniak, 

Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (3) 

Wiesław Frankowicz, Marcin Piecyk, Łukasz Wojda 

Uchwała nr XXXVI/343/21 w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego została 

podjęta. Za głosowało 12 radnych. Uchwała w załączeniu do protokołu. 

 

Ad. 6 
Sprawy różne. 

Głos zabrał Pan Burmistrz, który przedstawił rozmieszczenie złóż kamienia na terenie naszej 

gminy, których jest 29 oraz jak wygląda ich eksploatacja. Ze względu na strategie rozwoju 

gminy Morawica, jej potencjał gospodarczy – przemysł kopalniany będzie służył do 

wyczerpania istniejących złóż. Nie widzimy korzyści dla gminy z przedłużania 

funkcjonowania tych wszystkich kopalni. Poruszył kwestię działalności Kopalni „Wola 

Morawicka”. Podkreślił, że jeżeli kopalnia rozszerzy wydobycie znajdujące się wokół tereny 

budowlane stracą na znaczeniu i będą się jedynie nadawać do użytku rolniczego. Zaznaczył, 

że istnieje konflikt związany z bieżącą działalnością kopalni, która doskwiera okolicznym 

mieszkańcom. Gmina musi wyważyć interes społeczny, co jest dla nas ważne? Co przemawia 

za poszerzeniem działalności kopalni i jaki my mamy w tym interes – jedynie podatek od 

nieruchomości i opłata eksploatacyjna. Czy my za taką cenę mamy obciążyć mieszkańców  

i utratą wartości działek znajdujących się wokół? Musimy ustalić co jest dla nas ważne. 

Ponadto nie rozumiem spotkań, zapraszania radnych z przedstawicielami kopalni. Rada działa 

poprzez sesje, komisje, a nie poprzez spotkania na prywatnych terenach. Mam obowiązek 

jako burmistrz dbać o dobro gminy i wizerunek rady, także wskazuje na jakim gruncie te 

spotkania, rozmowy powinny być prowadzone. Nie jest w interesie gminy rozbudowa 

kopalni. Należy bronić ogólnego interesu mieszkańców. 

Radca prawny Pani Ewa Kokowska – wyjaśniła, że procedura uchwalenia studium 

zagospodarowania przestrzennego, a później planu jest procedurą bardzo sformalizowaną. 

Przepisy ustawy o planowaniu przestrzennym jasno określają przepisy postępowania, organy 

postępowania i należy tej procedury bezwzględnie przestrzegać. Organem, który 

przygotowuje studium jest organ wykonawczy, czyli burmistrz, a organem uchwalającym jest 
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rada. Wszelkie czynności podejmowane przez te organy wymagają właściwego 

upublicznienie, sformalizowania i udokumentowania. Jeżeli radni chcą w tej sprawie 

rozmawiać, wysłuchiwać różnych środowisk, to te spotkania powinny odbywać się na 

posiedzenia wewnętrznych organów rady, czyli na posiedzenia komisji, czy obradach sesji. 

 

Rozpoczęto dyskusje w danym temacie: 

 

- Radny Leszek Cygan – poprosił o wskazanie na mapie terenów kopalni, zaznaczył że 

według niego organizatorowi spotkania chodzi o rozwiązanie istniejącego konfliktu 

związanego z działalnością kopalni i obciążeniami mieszkańców, a nie na temat rozszerzenia 

działalności kopalni. 

- Pan Burmistrz – wskazał tereny kopalni i planowany kierunek rozszerzenia działalności. 

Moim zdaniem chodzi o rozszerzenie działalności kopalni i te spotkania tego będą dotyczyły. 

Konflikt istnieje i nie jest on do rozwiązania w jakimś sensie. Kopalnia musiałaby przestać 

działać. Ponadto kopalnia rozpoczynając działania informowała, że będą wydobywane bloki 

marmurowe i to wydobycie nie byłoby aż tak uciążliwe. Okazało się, że te marmury zostały 

zniszczone. To też sprawiło, że ludzie czują się oszukani i rozgoryczeni, bo powstała zwykła 

kopalnia. Zaniepokoiło mnie również głosowanie w ubiegłym roku nad nieuwzględnieniem 

uwag kopalni Wola Morawicka do studium, gdzie dwóch radnych było za, inni się wstrzymali 

w sprawie, tu na pewno nie byli reprezentowani mieszkańcy. 

- Radny Damian Woźniak – wyjaśnił, co dla niego znaczy konflikt z kopalnią Wola 

Morawicka. Konflikt powstał wtedy, kiedy nie wyraziliśmy zgody na poszerzenie działalności 

tej kopalni. Dla mnie spotkanie, które organizował Radny Marcin Piecyk miało dotyczyć 

przedstawienia przez kopalnie, że ich działalności jest nieszkodliwa i dobrze działają, abyśmy 

my przyzwolili na poszerzenie tej kopalni. Najważniejsi powinni być mieszkańcy i żadne 

pieniądze nie mogą być ważniejsze od mieszkańców, którzy tam mieszkają. Spotkania  

z przedstawicielami kopalni powinny odbywać się na gruncie neutralnym i razem  

z mieszkańcami, bo to mieszkańców głos najbardziej się dla mnie liczy. 

- Pan Burmistrz – mieszkańcy nie chcą kopalni. My musimy wyważyć także interes gminy. 

Tego interesu tu nie ma. Poprzez poszerzenie kopalni ograniczymy rozwój naszej gminy  

i więcej stracimy niż zyskamy. 

- Radny Robert Żołądek – poczuł się urażony po wystąpieniu Pana Burmistrza, dlatego że Pan 

zasugerował tym radnym, którzy się wstrzymali, albo są innego zdania niż ci którzy się 

stanowczo sprzeciwili rozmowie, jakbyśmy dawali się agitować przez tego przedsiębiorcę i to 

spotkanie ma służyć temu aby nas przekonać w stosunku do poszerzenia lub nieposzerzenia. 

Nie życzę sobie takich insynuacji. Dla mnie ideą tego spotkania było poznanie drugiej strony. 

Zaproponował, aby spotkać się z zarządem kopalni, wszystkich radnych i Pana Burmistrza na 

sesji. W poprzedniej kadencji został poszerzony obszar wydobycia Kopalni Wapienia 

Morawica i obecni radni nic o tym nie wiedzieli i nie ma tu konsekwencji w związku ze 

stwierdzeniem, że przemysł kopalniany będzie służył do wyczerpania istniejących złóż. 

- Pan Burmistrz – firma przedstawiła już swoje stanowisko i nic nowego nie wniesie w tej 

sprawie. Należałoby wysłuchać mieszkańców. 

- Radny Leszek Cygan – przypomniał, że konflikt między kopalnią a mieszkańcami trwa od 

dawna, natomiast konflikt między gminą a kopalnią wybuchł gdy gmina słusznie odrzuciła 

uwagi do studium zagospodarowania przestrzennego zgłoszone przez kopalnię związane  

z poszerzeniem jej działalności. Postarajmy się znaleźć sposób na rozwiązanie konfliktu 

związanego z działalnością kopalni i wydobyciem, który jest uciążliwy dla mieszkańców. 

- Pan Burmistrz – konflikt się zaognił wtedy kiedy mieszkańcy się dowiedzieli, że kopalnia 

planuje poszerzenie swej działalności. Należy odpowiedzieć na pytanie kto z Państwa 

radnych jest za poszerzeniem kopalni. Bieżące uciążliwości, skargi na działania kopalni 
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związane z wydobyciem będą. Mieszkańców może jedynie uspokoić stanowcze stanowisko 

rady, że nie wyraża zgody na poszerzenie kopalni.  

- Radny Damian Woźniak – wyjaśnił, że on przedstawił swoje stanowisko i to jak rozumie 

propozycje spotkań z kopalnią i na czym polega ten konflikt. Na konflikt mieszkańców  

z kopalnią ze względu na wydobycie, pył, pękanie ścian domów ma wpływ urząd nadzoru 

górniczego. Rada ma wpływ na to czy kopalnia powiększy czy nie powiększy zakresu swego 

wydobycia. 

- Radny Robert Żołądek – czy prezentując radzie projekt skrzyżowania poziomego 

obwodnicy w kierunku Łabędziowa liczył Pan że będziemy monolitem w tej sprawie  

i podejmiemy szybką decyzję w tej sprawie? Po drugie należy się wszystkiego dowiedzieć  

w sprawie kopalni i to na Panu spoczywa obowiązek przekonania rady w towarzystwie tej 

firmy do swoich racji. Czy zadał Pan wszystkim radnym pytanie czy zgadzają się na 

zwiększenie obszaru wydobycia Kopalni Wapienia Morawica? 

 

Przewodniczący Rady  zamknął dyskusję w tym temacie. 

Sprawy różne: 

Radny Ryszard Znój zgłosił wniosek formalny w sprawie długości wypowiedzi, bo od 

dłuższego czasu wysłuchujemy monologów na temat i nie na temat radnego Roberta Żołądka, 

byle mówić dużo, aby zaistnieć w mediach. 

Przewodniczący Rady przypomniał o zapisach statutu w sprawie  czasu wystąpienia radnego  

i taki wniosek nie może zostać uwzględniony. Należy powołać komisję statutową i zmienić 

statut. 

 

- Radny Leszek Cygan – nie wolno o kimś mówić, że mówi tylko po to żeby zaistnieć  

w mediach. 

- Radny Robert Żołądek – podziękował za szybką realizacje pomysłu postawienie serduszka 

na zbieranie nakrętek. W sprawie rozbudowy chodnika między Bieleckimi Młynami a 

Piaseczną Górką na ulicy Spacerowej czy ten chodnik będzie asfaltowy czy z kostki? 

- Zastępca Burmistrza – w ramach tego zadania przebudowa ulicy Spacerowej w Bieleckich 

Młynach planujemy nie tylko wybudować chodnik z kostki brukowej, ale także przebudować 

jezdnię asfaltową.  

- Radny Robert Żołądek – czemu nie stosuje się prostszych metod i tańszych, czemu nie 

stosuje się asfaltu do budowy chodników, jak to robią na zachodzie, zwłaszcza w Niemczech. 

- Zastępca Burmistrza – chodnik służy przede wszystkim do ruchu pieszego, stosujemy takie 

rozwiązania jakie stosuje się w całej Europie czyli z kostki brukowej, o odpowiedniej 

powierzchni, wyniesieniu nad asfaltem w celu zapewnienia bezpieczeństwa pieszym. 

 

Na tym zakończono dyskusję. 

 

Ad. 7 
Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu i zakończył obrady 

XXXVI sesji Rady Miejskiej w Morawicy. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokół sporządziła: Małgorzata Orlińska 
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